
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Ministeren for fødevarer, landbrug og fiskeri

Dato: 15. august 2023

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 732
Med henvisning til artiklen ”Ekspert ikke i tvivl: Fiskeristyrelsen brød loven ved at 
øremærke 24 mio. kr. til DTU”, forskerforum.dk, den 23. juni 2023, bedes ministeren 
besvare følgende spørgsmål:
– Vil ministeren forholde sig til den fremsatte kritik i artiklen af, at 24 mio. kr. i Europæ-

iske Hav- og Fiskerifond (EHFF)-midler er tildelt direkte til DTU Aqua og ikke har 
været i udbud på trods af, at både KU og AAU er kvalificeret og ønsker at byde på 
opgaverne?

– Vil ministeren forholde sig til, at ministeriets egne embedsmænd tilsyneladende har 
rejst begrundet tvivl om lovligheden af den direkte tildeling af midlerne til DTU AQUA?

– Vil ministeren forholde sig til den fremsatte kritik i artiklen af, at den efterfølgende 
bekendtgørelse efter sigende indeholder detaljerede, usaglige krav formuleret på en 
sådan måde, at også denne bekendtgørelse de facto betyder øremærkning af EU-
midler til DTU AQUA?

– Vil ministeren forklare, hvorfor ministeriet udelukkende bruger EU’s EHFF-midler til 
udvikling og afprøvning af trawlredskaber, når EU-bekendtgørelsens hensigt er langt 
bredere med formål om at understøtte beskyttelse og genopretning af marin biodiver-
sitet og bæredygtig udnyttelse af havets biologiske ressourcer og dermed burde have 
været brugt bredt, så det kommer hele fiskeriet til gode?

– Vil ministeren specifikt forklare, hvorfor ministeriet ikke en eneste gang i bekendtgø-
relsen om udmøntning af EHFF-midler prioriterer eller nævner midler til skånsomt 
fiskeri?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Marianne Bigum (SF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på marianne.bigum@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Hans Kristian Skibby
formand
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